

3. *Recommends* that the membership of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements (ICCICA) should be increased to four, the fourth member to be a person of wide experience in the problems confronting countries undergoing development whose economies are primarily dependent on the production and international marketing of primary commodities, and authorizes the Secretary-General to make this appointment;

4. *Recommends* that the ICCICA should continue to review international commodity problems and to assist in inter-governmental consultation and action in respect of such problems;

5. *Recommends* that the group of experts appointed under General Assembly resolution 623 (VII) should devote attention to the question of the use of study groups and international commodity conferences.

B

The Economic and Social Council

1. *Requests* the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements (ICCICA) to consult governments on the desirability and usefulness of convening an inter-governmental study group on steel, and to transmit to the governments for their information the official records of the discussion of the question at the fifteenth session of the Council;

2. *Recommends* that the governments consulted should transmit their views on the question to the ICCICA not later than 30 September 1953;

3. *Requests* the ICCICA to consider the replies received from governments and to report to the Council at its seventeenth session on the action taken in this matter.

463 (XV). International action for conservation and utilization of non-agricultural and water resources

Resolution of 17 April 1953⁶

The Economic and Social Council,

Taking into account the importance, from the point of view of economic and social progress, of developing rational programmes for the conservation and utilization of non-agricultural natural resources and water resources, and

Considering that Council resolutions 345 (XII) and 417 (XIV) provide for effective action to promote that purpose,

1. *Takes note* of the report⁷ of the Secretary-General;

2. *Recommends* the effective continuation of the action provided for by resolution 345 (XII) and that the earliest possible action be taken under resolution 417 (XIV).

⁶ See document E/SR.690.

⁷ See document E/2367.

3. *Recommande* de porter à quatre le nombre des membres de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base (ICCICA), le quatrième membre devant être une personne ayant une grande connaissance des problèmes qui se posent dans les pays en cours de développement dont l'économie dépend essentiellement de la production et de la commercialisation internationale des produits de base, et autorise le Secrétaire général à nommer ce membre;

4. *Recommande* que l'ICCICA poursuive l'étude des problèmes internationaux qui concernent les produits de base et continue à faciliter les consultations et l'action intergouvernementales en ce domaine;

5. *Recommande* que le groupe d'experts créé en vertu de la résolution 623 (VII) de l'Assemblée générale prenne en considération la question de l'utilisation de groupes d'études et de conférences internationales sur les produits de base.

B

Le Conseil économique et social

1. *Prie* la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base (ICCICA) de consulter les gouvernements sur l'opportunité et l'utilité de réunir un groupe d'études intergouvernemental de l'acier, en leur communiquant à titre d'information les comptes rendus officiels des débats qui se sont déroulés sur cette question à la quinzième session du Conseil;

2. *Recommande* aux gouvernements consultés de faire connaître leurs vues sur la question à l'ICCICA le 30 septembre 1953 au plus tard;

3. *Prie* l'ICCICA, lorsqu'elle aura examiné les réponses des gouvernements, de rendre compte au Conseil, à sa dix-septième session, de la décision qu'elle aura prise sur cette question.

463 (XV). Mesures à prendre sur le plan international pour la conservation et l'utilisation des ressources non agricoles et des ressources hydrauliques

Résolution du 17 avril 1953⁶

Le Conseil économique et social,

Tenant compte de l'importance que présente l'élaboration de programmes rationnels de conservation et d'utilisation des ressources naturelles non agricoles et des ressources hydrauliques, du point de vue du progrès économique et social, et

Considérant que les résolutions 345 (XIII) et 417 (XIV) du Conseil contiennent des dispositions qui permettent de prendre des mesures positives à cette fin,

1. *Prend acte* du rapport du Secrétaire général⁷;

2. *Recommande* de poursuivre d'une manière efficace les activités prévues par la résolution 345 (XII) et d'entreprendre le plus tôt possible les tâches prescrites par la résolution 417 (XIV).

⁶ Voir le document E/SR.690.

⁷ Voir le document E/2367.